
 

O ZÁPIS Z 8. SCHŮZE SK RVŠ   

(STÁLÉ ZASEDÁNÍ 2024–2026) 

15.11.2024, Vysoká škola chemicko-technologická, Praha 

 

Přítomni: 19 

Delegáti a delegátky:  

Běhounková M. (ŠAVŠ), Bohatý O. (ZČU), Boňko M. (UK), Farník M. (ČVUT), Heger A. (PEUNI), 

Horváthová P. (ERUNI), Koutská A. (JČU), Kreisinger A. (UJEP), Landsmann J. (ČZU), Lavrenčíková 

J. (UPCE), Marková T. (UPOL), Neubauer J. (UHK), Reml T. (VŠE), Rovenská K. (VUT), Říčanová V. 

(MENDELU), Severa O. (UNOB), Severová V. (VŠPJ), Solak D. (MUNI) 

Náhradníci a náhradnice s hlasovacím právem:  

Fučíková K. (UTB) 

Náhradníci a náhradnice s hlasem poradním:  

Gregor M. (MUNI), Mahdalík J. (VUT), Šustr L. (UNOB), Vrubel Š. (UPCE) 

Členové sekretariátu:  

Horváth M., Urbanovská M.   

Hosté:  

  



 

ZAHÁJENÍ  

M. Farník přivítal všechny na 8. řádném zasedání, tentokrát na půdě VŠCHT v Praze. Jako skrutátora 

navrhuje T. Remla.  

Usnesení č. 1: SK RVŠ schvaluje skrutátora T. Remla.   

PRO: 15 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

1. Schválení programu 8. schůze  

M. Farník připomněl, že program byl zaslán 2 týdny dopředu, jsou tam standardní body, ale také 

návrh termínů zasedání pro příští rok nebo vyhlášení výběru hostitelské univerzity pro Konferenci 

akademických senátorů a senátorek. 

Program:  

1. Schválení programu 8. schůze 

2. Informace z Předsednictva SK RVŠ 

3. Informace z Předsednictva RVŠ 

4. Návrh termínu zasedání SK RVŠ pro rok 2025  

5. Vyhlášení výběru k organizaci Konference akademických senátorů a senátorek  

6. Informace z komisí a pracovních skupin 

7. Rozloučení  

8. Různé 

Usnesení č. 2: SK RVŠ schvaluje program 8. schůze. 

PRO: 15 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0    

2. Informace z Předsednictva SK RVŠ 

M. Farník informoval o CJO, které proběhly 11.11.2024. Doufá, že večer se všem přítomným líbil. 

Účastnili se i někteří rektoři nebo předseda senátu. Bude k dispozici i video, které se bude zasílat 

České televizi ve snaze dostat ceny do hlavního vysílání. Až na pár technikalit proběhlo vše skvěle.  

Dále prošla důchodová reforma, která se hlasovala ve sněmovně. Je to zákon, kvůli kterému před 

měsícem přerušili schůzi a nedošlo k hlasování o novele vysokoškolského zákona. V reformě je 

mimo jiné uvedeno, že doktorské studium se bude po roce 2009 započítávat do pojistné doby. 

Narovnávají se tím věci, které byly zrušeny před rokem 2009 a jsme rádi že se tato podpora 

doktorandů v zákoně objevila.  

Také proběhnou oslavy 17.listopadu, zopakoval program oslav.  



 

V rámci reprezentativní činnosti proběhly schůzky s poslanci ze stran ANO, TOP 09 nebo KDU-ČSL. 

Se všemi proběhla debata nad půjčkami, většinou se objevovaly podpůrné názory. Mimo jiné se 

řešila podpora systému a jeho zneužitelnost. Všechny kluby se shodly, že půjčky podpoří, mělo by se 

to promítnout v dalším hlasování. Pokud nevznikne velké překvapení, projednávání by mělo schválit 

pár pozměňovacích návrhů včetně „hlídačkovného“. Třetí čtení je plánováno na 20. nebo 22.11.  

M. Boňko doplnil, že se z pravidla projednává ve středy nebo pátky odpoledne.  

M. Farník dále absolvoval schůzku nad studentskými půjčkami i když ještě není návrh schválen. Za 

bankovní asociaci byla přítomna Komerční banka. Dále byli přítomni zástupci ministerstva financí, 

školství, ředitel sekce pro vysoké školy a zástupce ČEZ. Debatovali nad podobou půjček, podobou 

systému, který funguje na Slovensku a podmínkami, za jakých by systém fungoval. Výstupem ze 

schůzky je zadání pro komerční banky, které mají za úkol vytvořit návrh, jak by mohly půjčky 

fungovat.  

Dále proběhla schůzka s GTS Alive ohledně ISICu, výsledky se objevily na sociálních sítích. Debata 

byla na téma revalidace fyzických karet a jak se připravuje přechod na aplikaci. I přesto, že všechny 

školy dostaly komunikační kit a odpovědi na FAQ, některé školy podcenily komunikaci i 

implementaci elektronického systému. Třináct škol provede přesun na online kartu letos, třináct 

škol až za rok. Vysoké školy mají ve vlastní kompetenci tisk karet, takže pokud si vysoutěží nákup 

karet a jejich tisk, tak mohou každému natisknout vlastní kartu. Tohle je výsledek, který každý může 

komunikovat směrem ke své univerzitě. Mimo to se také mluvilo o obnovení memoranda o 

spolupráci.  

Na konci října proběhla schůzka s ministrem Bekem, které probíhá pravidelně každý měsíc. Stejně 

často se setkává s i ČKR. Proběhla debata nad rozpočtem. Mluvilo se o úpravě graduation rate. Je 

snaha vymyslet úplně nový systém, na který existuje pracovní skupina. Principiálně se mluví o 

úpravě koeficientů, které by penalizovaly ukončení studia déle studujícím studentům více. Druhá 

věc je podpora v regionálním vysokém školství, navýšení půjde školám, které obsluhují studenty ve 

vyloučených lokalitách. Je možné že dojde k navýšení ukazatelů J a U na podporu stravování a 

ubytování. V rámci jednání s ministrem se také objevilo, že chce začít pracovat na tezích nového 

vysokoškolského zákona. Reprezentacím řekl, že by byl rád, aby od nich nějaké teze přišly. Členům 

byl zaslán formulář, aby se na tezích mohli podílet.  

Dále NAU, kde se vyhlásila druhá výzva do seznamu hodnotitelů. Půjde to znova emailem, doplňují 

se všechny oblasti vzdělávání. Celá rada by měly být odvolaná v červnu. Půl roku se řeší seminář pro 

studenty, na kterém se pracuje. Je 147 hodnotitelů, kteří seminářem neprošli, počítá se 

s uspořádáním na jaře.   

V souvislosti s NAÚ T. Marková připomněla, že pracuje na dotaznících pro studentské hodnotitele, 

kde mají vyplnit svoji zkušenost se spokojenost se spoluprací s NAÚ. V současných odpovědích se 

vyskytují spíše negativní názory a stížnosti.  

Proběhla diskuse ohledně hodnocení, které se zúčastnili V. Říčanová, T. Marková a D. Solak.  

Usnesení č. 3: SK RVŠ bere na vědomí informace z předsednictva SK RVŠ.  



 

PRO: 19 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0   

3. Informace z Předsednictva RVŠ 

M. Farník uvedl, že řešili zákon o registrech ve vzdělávání. V legislativní komisi RVŠ se nesetkal s 

nadšením. Ministerstvo by rádo shromažďovalo informace a budou tam i informace o studentech.  

D. Solak doplnil že jde o to, že GDPR je vyřešené, pokud je zákonný důvod, což tady bude. Zákonem 

se sjednocuje spousta registrů a sběrů informací v regionálním vysokém školství. Myšlenka je dobrá 

a někde je třeba to upravit teď, protože stávající úprava matrik studentů je nevyhovující a nelíbí se 

to ani úřadu na ochranu osobních údajů.  

M. Farník dále uvedl, že se bude plánovat schůzka užšího předsednictva a předsednictva ČKR, kde 

se bude řešit i rozpis rozpočtu. Reprezentační komise proběhne 10.12.2024.   

T. Marková uvedla, že 6.2.2025 proběhne konference k zahraničním studentům a jejich potížím, 

přínosům a podobně. Bude to na Univerzitě Karlově v modré posluchárně. 

4. Návrh termínu zasedání SK RVŠ pro rok 2025  

M. Farník představil seznam termínů zasedání na příští rok. Proběhla diskuse ohledně konkrétních 

datech. V červnu bude přesunuto zasedání 13. v pátek.  

D. Solak doplnil, že květnový termín se kraje s akcí v Banja Luce, což je relevantní pro PRASK ZZ. 

Usnesení č. 4: SK RVŠ schvaluje navržené termíny zasedání pro rok 2025.  

PRO: 18 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 1 

5. Vyhlášení výběru k organizaci Konference akademických senátorů a senátorek  

M Farník prezentoval přihlášku pro organizátory KAS. Je několik univerzit, které se budou hlásit. 

Organizátor se vyhlásí na lednovém zasedání. Zástupci univerzit, které se o organizaci budou 

ucházet by měli být přítomni na zasedání v lednu. Doporučil poslat návrh nejprve do předsednictva 

včetně návrhu témat po předchozí zkušenosti s Plzní, kde probíhala nad tématy velká diskuse.  

Proběhla diskuse ohledně organizačních detailů. 

Usnesení č. 5: SK RVŠ vyhlašuje výběr k organizaci Konference akademických senátorů a 

senátorek.   

PRO: 19 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

6. Informace z komisí a pracovních skupin 

 D. Solak za PRASK ZZ poděkoval všem, co zůstali po minulém plénu na eventu v rámci ESC Academy. 

Z aktivit mají v projektu splněno, bude se směřovat k jeho uzavření. Zbyla tam finance, které by rádi 

využili na tvorbu reklamních předmětů, které se budou moci použít i pro SK RVŠ. Pokud má někdo 

nějaký nápad, rád ho uslyší v nadcházejících dnech, pak dojde k finalizaci, protože konec projektu je 



 

v prosinci. Dále byl dokončen výběr uchazečů na ConSIMium, všichni to potvrdili a máme delegaci, 

která pojede do Bruselu.  

V. Říčanová za výběrovou komisi doplnila, že se snažili dívat na vysokou diverzitu vybraných 

uchazečů. Letos bylo málo zájemců, takže do budoucna je nutné zesílit propagaci.  

D. Solak připomněl, že informace šla emailem, byla na sociálních sítích, ale ty přihlášky, které byly 

relevantní přišly z vysokých škol, které byly přímo osloveny a vytipovány, což jsou VŠE, MUNI, 

MENDELu a UK. Museli pak dbát i na diverzitu v rámci vysokých škol. Je rád, že výběrové řízení 

provedli a sestavili delegaci.  

Dále informoval o ESU a V4+. Účastnili se akce v Pětikostelí v Maďarsku, což nebyl tolik pracovní 

event, spíše společná oslava v rámci 10 let fungování V4+. Zúčastnili se další zástupci a alumni. Byli 

tam i bývalí členové SK RVŠ.  

V rámci Evropské studentské unie se budou účastnit Board Meetingu, kde proběhne assessment naší 

studentské unie spolu s izraelskou unií. Účastnit se budou s A. Hegerem a P. Malákem, který bude 

moderovat meeting jakožto alumni. Budou se řešit i další věci jako předpisy ESU a hlasování o 

důležitých dokumentech.  

T. Marková za KVS připomněla, že na minulém zasedání se řešilo zastoupení studentů v senátech. 

Poslali skrze J. Lavrenčíkovou emaily a všichni pak kontaktovali svoje vysoké školy skrze tuto 

problematiku. Rozhodla se sepsat dokument s tím co se dá dělat, aby vliv studentů byl větší a co 

dělat, když studenti chtějí jejich zastoupení změnit. Dále hodně lidí obepisuje, jestli jsou v seznamu 

hodnotitelů NAÚ, případně proč tam nejsou nebo jak se jim tam líbí. Snaží se sehnat zpětnou vazbu 

a má zájem na tom se tomuto tématu více věnovat. Bude ráda, když bude co nejvíce informací od co 

nejvíce hodnotitelů. Dále chtějí vykopnout dotazník na menzy.  

V. Říčanová upřesnila, že posunuli termín odeslání dotazníků k menzám, protože ne všichni začínají 

semestr stejně a snad teď získají relevantní data. Také zvažuje poslání dotazníku na členy SK RVŠ, 

aby mohli vše komunikovat přímo. Chtějí zjistit, jak se může vyvíjet J, jestli má smysl mít náhled a 

zda poskytovat data.  

Proběhla diskuse ohledně možného vývoje příspěvků na bydlení a stravu, které se účastnili M. 

Farník, T. Reml a V. Říčanová.  

M. Farník za legislativní komisi informoval o tom, že řešila novelu vysokoškolského zákona.  

Představili se noví členové SK RVŠ, M. Gregor z MUNI, P. Horváthová z ERUNI a K. Fučíková z UTB. M. 

Gregor se přihlásil do KVS, ostatní si členství v komisích rozmyslí.  

7. Různé  

 M. Farník oznámil že bude k 27.11.2024 končit v pozici předsedy, ale stále zůstane aktivní v rámci SK 

RVŠ. Stejně tak K. Rovenská, která bude končit i v pozici delegáta. D. Solak oznámil, že také končí 

v předsednictvu, aby mohlo dojít k obměně celého týmu. 



 

M. Farník prezentoval úspěchy za své funkční období předsedy. Připomněl velké události jako 

COVID, situaci na Ukrajině nebo zvyšující se inflaci, kterou během svého působení musela SK RVŠ 

reagovat.  

Povedlo se vylepšit KAS. CJO se z lokální ceny stala samostatnou akcí s velkým dosahem, třemi 

laureáty a nezávislým výborem. Velkým úspěchem je také efektivní PR, grafika a web. Uspořádaly se 

velké akce zahraničních entit, kterými jsme součástí Eurodoc, účastníme se ESU Board Meetingů a 

dostali jsme 2 CRP projekty. SK RVŠ poskytuje kvalitní výstupy jako Standard školitele nebo 20 priorit 

pro univerzitu 21. století, aktivní komunikaci s ministerstvem a další. Uvedl také věci, které se zatím 

nepovedly a budou programem dalšího předsednictva. Příští zasedání proběhnou volby užšího 

předsednictva.  

D. Solak poskytl informace o budoucí hymně SK RVŠ, která je v jednání. M. Farník připomněl seznam 

událostí, které proběhnou do konce roku a ukončil zasedání. 

 

Zapsala:   Ing. Michaela Urbanovská 

Za správnost:   Ing. Michal Farník, předseda 

Ing. Katarína Rovenská, první místopředsedkyně    

Mgr. Damir Solak, místopředseda pro zahraniční záležitosti  

 


